

Referat af virtuelt møde nr. 4
i Lokalbestyrelsen
Tirsdag den 23. juni 2020

Deltagere: Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø,
Erling Vrå, Michael Huusom, Henrik Nielsen,
Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen, Niels Mehnke,
Niels Søndergaard, Jørgen Simonsen, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Leif Lau.

Erling bød velkommen til deltagerne i mødet og henviste til den udsendte dagsorden.

Ad 1. Referat fra møde nr. 3 af 9. juni godkendt.

Ad 2. Kassereren,

Henrik havde ikke nogen bemærkninger.

På forespørgsel fra Michael om han som kasserer havde modtaget en faktura på kørebøger fra kørelæreren, der gennemfører kørekursus for os – svarede Henrik, at han ikke havde modtaget en faktura.

Ad 3: Social-Humanitært område –Ingrid P.

- a. Pårørende caféen er startet. Hans Nissen fra kommunen havde lovet at komme til mødet, men kom ikke. Han har lovet at komme en anden gang.

Ældre Sagen Fredensborg har rettet henvendelse til ledelsen på et af kommunens plejehjem vedr. en kritik fra en pårørende til en beboer.

Hans Nissen, Fredensborg Kommune er kontaktet. Vi afventer reaktion herfra. (Situationen bragt i orden efter møde i kommunen).

- b. Vedr. sorg- og livsmodsgruppen havde Ingrid haft et indlæg i et af vores Nyhedsbreve, der resulterede i 2 henvendelser.
- c. Vedr. ansøgning om midler fra kommunens demenspulje oplyste Erling, at vi har ansøgt om tilskud til køb af en særlig gyngestol.

Erling oplyste samtidig, at han havde kontaktet Hans Nissen vedr. igangsætning af cykelaktiviteterne for kommunens plejehjems beboere. Vi afventer svar.

Ad 4. – Motion. Erik.

Michael orienterede om Golfaktiviteten med Nivå Golfklub, hvor der er 2 hold med h.h.v. 12 og 10 deltagere. Det ene hold er startet den 16. juni og næste hold starter 24. juni. Der er 4 hjælpere – hvoraf 2 er fra Ældre Sagen.

Michael nævnte, at Nivå Golfklub gerne vil fortsætte med aktiviteten. Michael laver forslag til henvendelse til Frederiksborg Amtsavis – med promovning af aktiviteten og især Ældre Sagen Fredensborg.

Erik refererede herefter til omtalen fra seneste lokalbestyrelsesmøde om Yoga aktiviteten, hvor den hidtidig instruktør nu tilbyder kursus i Helsingør.

Han oplyste, at vore medlemmer er velkommen til at deltage. Normalprisen er kr. 125 for 1 ½ time. Men vi tilbydes en særpris på kr. 65 – også for 1 ½ time.

Erling har skrevet til alle bestyrelsesansvarlige med forespørgsel om, hvornår aktivitetslederne er interesseret i at starte aktiviteterne.

Det umiddelbare svar fra lokalbestyrelsens medlemmer var, at indtrykket hos aktivitetslederne var, at mange er betænkelige ved at starte 1. september.

Erik oplyste, at gymnastik i Fredensborg Hallen formentlig kan starte, fordi pladsen her er tilstrækkelig stor.

Niels S. oplyste, at man i LADEN ikke ønskede at starte, før man får ok fra boligselskabet.

Det blev oplyst at rengøring på f.eks. Græstedgård og Egedal skal foretages efter hver aktivitet d.v.s. rengøring af alle kontaktflader.

Konklusion på debatten blev, at vi afventer nærmere retningslinier.

Ad 5 – Kreativ. Astrid.

Astrid nævnte, at hendes grupper gerne vil starte. Men ligesom de øvrige aktiviteter er der uklarhed over kravene til f.eks. hvilken håndsprit, der skal anvendes. Det blev oplyst, at kommunen har opsat håndsprit alle steder.

Under alle omstændigheder ønsker Astrid og hendes grupper at starter 1. september.

Ligesom for alle øvrige aktiviteter afventer vi nærmere instruktion. Astrid kontakter Käte Olsen vedr. sit hold.

Ad 5. Kultur,Spil og sprog. Annie.

Annie nævnte, at hun har afleveret input til vort medlemsblad til Niels M.

Indholdet viser, at nogle hold gerne vil starte 1. september – andre ikke.

Ad 7. IT – Niels S.

Niels nævnte, at bibliotekerne drøfter at starte aktiviteterne 1. september. Vi afventer resultatet heraf.

Ad 8. Rejser – rejsegruppen. Ingrid D.

Ingrid D nævnte, at eneste udestående vedr. de planlagte rejser er rejsen til ELBA med besøg og ophold på Posletten den 16. til 23 september.

Problemet er, at rejsearrangøren BestTravel ikke har aflyst turen og indtil nu ikke har ønsket at refundere de tilmeldte rejsens pris.

Ingrid har drøftet sagen med BestTravel – men uden resultat.

Det blev oplyst, at der er 40 tilmeldte. Men at vi i Ældre Sagen ikke ved, hvem de tilmeldte er. En uformel rundspørge blandt Lokalbestyrelsen viste, at vi formentlig kender ca. 30 af de tilmeldte – og at den generelle opfattelse er, at disse IKKE ønsker at rejse.

En udsendelse af et særligt Nyhedsbrev vil formentlig ”fange” en del tilmeldte – men ikke alle. Efter en kort principiel drøftelse enedes Lokalbestyrelsen om, at Erling i sin

egenskab af formand kontakter BestTravel for at finde en acceptabel løsning. (Erling har kontaktet Best Travel, men det gav ingen klare svar og ingen ændringer i beslutningen om, at rejsen gennemføres).

For så vidt angår tilmeldte til Turen til Gøtakanalen m.v. har alle tilmeldte modtaget brev om, at turen er flyttet til 2021.

Ad 9. Arrangementsgruppen – Bent.

Bent oplyste, at Cabaret Vandringen i Nyhavn og Minefeltet flyttes til September.

Nærmere information om tilmelding vil blive oplyst i vort medlemsblad, når det udkommer i august.

Ad 10. Sekretariatsgruppen – Allan.

Allan nævnte indledningsvis, at der fortsat er stor usikkerhed om lokalestørrelser og kravene til antal m² pr. deltager i de forskellige aktiviteter.

Vi håber på svar fra kommunen senest 1. august.

Ad 11. Nyt fra Formand og Næstformand.

a. Årsmødet.

På seneste lokalbestyrelsesmøde blev det besluttet at udskyde Årsmødet til 2021.

Erling havde skrevet til Landsformanden Preben Staun herom.

Landsformanden havde svaret, at han var betænkelig vedr. beslutningen og bad os vente til næste Hovedbestyrelsesmøde den 29. juni.

Vort hovedargument for IKKE at gennemføre Årsmødet 8. september er og var, at vi kunne forvente et deltagerantal på over 200, som langt overstiger de nuværende krav om afstand mellem mødedeltagerne.

En alternativ fremgangsmåde om at annoncere om forhåndstilmelding blev drøftet.

Forslaget kunne evt. betyde, at der kun kommer et mindre antal tilmeldinger til Årsmødet f.eks. 50. I såfald kan mødet godt gennemføres.

Efter endnu en debat om gennemførelse af mødet eller ikke - enedes lokalbestyrelsen om at afvente resultatet af Hovedbestyrelsesmødet.

Flere lokalbestyrelsesmedlemmer gentog deres beslutning om IKKE at deltage. Et dilemma, da i hvert fald et medlem er på valg.

b. Michael havde ingen punkter til drøftelse.

Ad 12. Spørgsmålet om den generelle åbning af alle vore aktiviteter afventer Regeringens anvisninger.

Ad 13. Bladet – Niels M.

Niels M. indledte med at nævne, at tilvejebringelse af det kommende nummer af Medlemsbladet er omfattet af en lang række FORBEHOLD.

Han nævnte, at han modtaget input fra nogle af lokalbestyrelsesmedlemmerne men fortsat manglede nogle. Han bad om, at materialet fremkommer til ham i Wordformat – uden PDF fil.

På nuværende tidspunkt indeholder alt flere spørgsmål end svar.

Erik lovede at fremsende et indlæg om ”faldforebyggelse”.

Erling rykker en annoncør for betaling af annonce,

Den aftalte ”køreplan” holder og levering af bladet til distributørerne er aftalt.

Ad 14. Nyhedsbreve

Ikke aktuelt for nærværende.

Ad 15. ”Det Sker”

Intet nyt.

Ad 16. Eventuelt.

I.a.b.

Ad 17. Næste møde.

Ikke noget aftalt – men et møde kan komme på tale efter Hovedbestyrelsesmødet 29. juni.